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Milí přátelé, 

opět se nám sešlo několik „roků“: Rok sv. Josefa (od 
8. 12. 2020 do 8. 12. 2021), Rok svaté Ludmily (celý 
rok 2021) a Rok rodiny (od 19. 3. 2021 do 26. 6. 2022). 
Chci podtrhnout průsečík všech těchto „roků“, 
a  tím je podle mě význam a  důležitost manželství 
a rodiny. Uvědomuji si, jaké obrovské zátěži musela 
manželství a rodiny čelit v době koronaviru, jakou 
náročnost s sebou nese měsíc září, současná doba, 
společnost, převládající styl života. Děkuji všem 
manželům a  rodičům, kteří jste přes to všechno, 
jak říká papež František, „světlem v  temnotě“. Dě-
kuji všem, kteří pomáháte s  přípravou snoubenců, 
umožňujete setkávání manželů, organizujete Man-
želská setkání či Manželské večery nebo jakkoli ji-
nak konkrétní manžely doprovázíte či podporujete. 
A prosím všechny ve farnosti o modlitbu za rodiny 
naší farnosti a našeho národa. 
A  jako malý příspěvek nabízím slova papeže Fran-
tiška, která pronesl snoubencům a manželům v roce 
2014, ale věřím, že neztratily nic ve své aktuálnosti: 
1. Manželé musí být ochotní stát se „klenotníky“
„Manželství je také každodenní prací, mohli by-
chom říci uměleckou prací, prací klenotníka, neboť 
úkolem manžela je činit manželku více ženou a úko-
lem manželky je činit z manžela více muže, a růst 
spolu také v lidskosti, jako muž a jako žena.“ 
2. Manželství je závazek na celý život
„Láska je vztah. Je to tedy skutečnost, která roste, 
a přirovnáním můžeme říci, že roste a staví se jako 
dům. A dům stavíme společně, ne sami.“ 

3. Manželství nemůže být postaveno jen na citech
„Manželství nemůžete postavit na písku pocitů, kte-
ré přicházejí a odcházejí, ale musíte ho postavit na 
skále opravdové lásky, která pochází od Boha.“
4. Důležitá je kvalita manželství
„Vydařené manželství se nezakládá pouze na tom, 
že dlouho vydrží, ale důležitá je jeho kvalita.“ 
5. Proste společně o každodenní lásku
„V modlitbě Otčenáš říkáme: ´Chléb náš vezdejší dej 
nám dnes .́ Manželé se můžou naučit modlit i takto: 
´Pane, dej nám dnes naši každodenní lásku .́“ 
6. Používejte tato tři slova: prosím, děkuji, pro-
miň
„Mohu? Smím? Je zdvořilou žádostí, abych mohl 
vstoupit do života druhého, s respektem a pozornos-
tí. Umíme děkovat? Ve vašem vztahu je důležité mít 
stále na paměti, že ten druhý je pro mě darem od 
Boha. A za Boží dary se děkuje.“
7. Klíčem ke štěstí je odpuštění
„Všichni víme, že ideální rodina neexistuje, ani 
ideální manžel nebo ideální manželka. A nebavme 
se o  ideální tchýni... Existujeme my hříšníci. A  Je-
žíš, který nás dokonale zná, nám sdělil tajemství: 
´Nikdy nenechte skončit den, aniž byste požádali 
o odpuštění .́“ 
8. Udělejte každý den nezapomenutelným
„Jednejte tak, aby každý den byl opravdovým svát-
kem, manželství je svátkem, křesťanským svátkem 
a ne světským. Představte si, že byste na konci osla-
vy pili čaj. To nejde, bez vína není oslava.“
 

Papež František a farář František

Telefonní číslo na kněze ve farnosti

Dovoláte se faráři nebo farnímu vikáři  
(lze volat i mimo hodiny pro veřejnost) 

Osobní schůzku s knězem je 
lepší domluvit předem telefonicky nebo 

emailem: farnost.kobylisy@sdb.cz

Farní kancelář
hodiny kněze pro veřejnost

pondělí 14.00–18.00
 středa 9.00–12.00 
pátek 9.00–12.00

K osobní schůzce přijďte
na salesiánskou recepci

(lze přijít i bez předchozí domluvy)

Pokud chcete o něčem hovořit s konkrétním knězem, domluvte se s ním osobně.

283 029 165

Zápis z jednání Pastorační rady
farnosti 12. 9. 2021 

V úvodu informoval František Blaha o per-
sonálních změnách v  rámci pastorační 
rady farnosti, jejíž součástí je nově Zdeňka 
Korousová, ředitelka komunity sester sale-
siánek v Praze-Kobylisích, a také P. Radek 
Gottwald, který byl kvůli pobytu v nemoc-
nici nepřítomen.
Následně se věnovala delší debata otázkám 
projektu Salesiánského centra, o němž in-
formoval Václav Jiráček, přičemž vyzval 
ostatní členy PRF k součinnosti při formu-
lování připomínek k  návrhu projektu; při 
diskusi vystoupilo do popředí již několi-
krát debatované téma „patronů“ ve farnosti 
a  téma zlepšení komunikace a  informova-
nosti. 
František Blaha informoval také o projektu 
„Červená středa“, která se letos uskuteční 
24. 11. Účelem této iniciativy je připomenu-
tí pronásledování z důvodů náboženského 
přesvědčení všude ve světě. V  kostele sv. 
Vojtěcha v Praze 6 – Dejvicích se uskuteč-
ní setkání zájemců z jednotlivých farností. 
Zváni jsou i zájemci od nás. 
Diskuse k programu Dne farnosti, konané-
ho letos 3. 10., byla provázena vedle kon-
krétních připomínek i  obecnější debatou 
k  tématu komunikace ve farnosti a  jejích 
aktivitách do blízké budoucnosti. Jaroslav 
Šebek osloví s  návrhem přednášky Pavla 
Blažka. 
František Blaha informoval o  připravova-
ném setkání zástupců jednotlivých spole-
čenství ve farnosti, které proběhne 12. 10. 
2021. 
Projednávala se rovněž tématika Roku sva-
tého Josefa a Roku rodiny, kde padly návrhy 
na oslovení manželů Imlaufových a Micha-
la Chytrého s  žádostí o  realizaci besed či 
přednášek na téma rodinného života. Jako 

duchovní reflexe by mohlo sloužit setkání 
při obnově manželského slibu, kteráby ten-
tokrát mohla proběhnout nejen v tradičním 
prosincovém termínu, ale s ohledem na pa-
pežem vyhlášený Rok rodiny i v červnu, kdy 
má proběhnout světové setkání rodin. 
Pavel Šimůnek pak podal informace z eko-
nomického setkání na arcibiskupství. 
V závěru se ještě diskutovala podoba letoš-
ních adventních trhů. 

Jaroslav Šebek

Oslava svaté Terezičky
V pátek 1. října zveme na liturgickou osla-
vu ke cti patronky našeho kostela a  celé 
farnosti. Mši svatou v 18.30 hodin bude ce-
lebrovat karmelitán Jan Vianney Pavel Ha-
náček a na závěr nám již tradičně požehná 
růže. 
Neděle 3. října je příležitostí k setkání far-
nosti. Od 10 hodin bude prostor ve farní za-
hradě i v podloubí k dispozici k vzájemným 
setkáním a k seznámení se s novými lidmi 
ve farnosti. Pro děti a  mládež budou ote-
vřena hřiště. Ve 12 hodin bude požehnán 
oběd z vlastních zásob, tedy to, co si s se-
bou přinesete. Můžete připravit něco i pro 
druhé a  pozvat je. (Pro ty, kteří se o  tom 
nedozví nebo nebudou moci něco přinést, 
nabídneme klobásy a  pečivo.) K  dispozici 
bude gril, ohniště, pivo a točená limonáda. 
Od 13 do 16 hodin bude probíhat obvyklá 
nedělní oratoř pro děti školního věku, kte-
rou připravuje už osvědčený tým. Ostatním 
dáváme možnost připravit nějaké aktivity 
pro předškoláky, rodiny a  pro dospělé do 
100 let. Koordinace těchto aktivit se ujala 
Zuzka Jiráková, které za to děkujeme. Na-
bídky prosím posílejte na e-mail farnost.
kobylisy@sdb.cz. 
Těšíme se na obě setkání. 

František Blaha a Tomáš Redlich



Kobylístek říjen 20214 5

ZPRÁVY Z FARNOSTI ZPRÁVY Z FARNOSTI

Nedělní oratoř 
– slavnost sv. Terezičky 

V neděli 3. října 2021 vás zveme do oratoře 
Dona Boska -– sportovní a  herní odpoled-
ne pro rodiny s dětmi, které začíná a končí 
společnou modlitbou. První říjnovou nedě-
li mohou děti malovat křídami na chodník, 
zahrát si s dalšími dětmi ping-pong, fotbal, 
volejbal, basketbal, přehazovanou nebo ho-
kejbal. Všechny aktivity budou v rámci osla-
vy slavnosti sv. Terezičky. V závěru nedělní 
oratoře se sejdeme, vyslechneme tradiční 
slůvko Dona Boska a společně se pomodlí-
me. Začátek nedělní oratoře bude výjimeč-
ně ve 13.00. Cokoliv ke společnému občers-
tvení je vítáno, pití bude zajištěno.
Pokud nám to pandemická opatření dovolí, 
plánujeme další nedělní oratoř na neděli 
24. 10. – podzimní oratoř. Začátek podzimní 
oratoře bude v 15.00 a závěr je obvykle ko-
lem 18. hodiny. 

Tým nedělních rodinných oratoří

Seminář o charismatech
Seminář pro naši farnost proběhne v  pá-
tek 1. října večer (po slavnostní bohosluž-
bě o slavnosti sv. Terezie z Lisieux) a celou 
sobotu 2. října. Provázet jím bude Pavla 
Petrášková, kterou dobře znají účastní-
ci Obnovy v  Duchu Svatém. Vzhledem 
k  tomu, že jednotlivé části semináře na 
sebe přímo navazují, je třeba se zúčastnit 
celého programu oba dva dny. Do úterý 28. 
9. je možné se přihlásit na webových strán-
kách farnosti. 
Protože ještě není provozuschopný farní 
sál, budou přednášky probíhat v  koste-
le. Účastníci, kteří se předem na seminář 
přihlásili, mohou počítat s možností oběda 
v podloubí (za 80 Kč). 

Plánovaný program:
Pátek
20:00 Přednáška – Úvod do charismat
Sobota
8.30 Modlitba chval 
9:00  Přednáška – Typy charismat a  jejich 

rozlišování
10:00 Přestávka
10:15  Přednáška – Charismata pastorační,-

komunikační, organizační a uzdravení
12:00 Oběd
14:00  Přednáška – Charismata porozumění, 

kreativní a životního stylu
15:00 Přestávka
15:30  Přednáška – Význam rozlišování cha-

rismat a jeho proces
16:15 Otázky a diskuze
16:45 Skupinky
17:45 Závěrečná modlitba
Prosíme všechny o modlitbu za ovoce toho-
to semináře. 

František Blaha

Adorace v kostele sv. Terezičky
Každý 1. čtvrtek v měsíci, po večerní bo-
hoslužbě do 22. hodiny
Na světě je mnoho dobra, za které můžeme 
děkovat. Adorace patří mezi ně. Příležitost 
předložit Pánu všechny své starosti, bolesti, 
otázky, radosti, projevit vděk. Možná jste si 
pomysleli: to mohu kdykoliv kdekoliv. Tak 
to bezesporu. Pán je přece stále s námi. Ale 
jsme toho schopni v tom ustavičném hluku 
všech povinností, požadavků, všech “mu-
sím”?
Je možné vstoupit do kostela a jen krátce se 
občerstvit. Ale je možné také pokleknout, 
usednout, nespěchat, mít čas. Nechat se 
prostoupit láskou a světlem, nechat se obe-
jmout. Stane se někdy, že ani neprosíte, ani 
neděkujete, jenom prostě jste, existujete. 
Někdy i malinko v lavici zdřímnete. Nevyčí-

tejte si to. Troufám si napsat, že nic nepřijde 
nazmar. Tak, jako je to se slovy Písma – Iza-
iáš 55,10–11:
“Spustí-li se lijavec nebo padá-li sníh z nebe, 
nevrací se zpátky, nýbrž zavlažuje zemi 
a  činí ji plodnou a  úrodnou, takže vydává 
símě tomu, kdo rozsívá, a chléb tomu, kdo jí. 
Tak tomu bude s mým slovem, které vychází 
z  mých úst: Nenavrátí se ke mně s  prázd-
nou, nýbrž vykoná, co chci, vykoná zdárně, 
k čemu jsem je poslal.”

Ludmila Nývltová

Alfa pro tebe, pro Vás, 
pro každého

Připomínáme sérii přednášek a  diskusí 
o víře v Krista, které začnou v naší farnosti 
od čtvrtečního večera 30. 9. a budou pokra-
čovat do poloviny prosince. Jsou příležitostí 
k  pozvání našich přátel, kolegů, blízkých, 
kteří si kladou důležité životní otázky a hle-
dají odpovědi, nebo jsou např. na začátku 
své cesty poznávání křesťanské víry a Ježíše 
Krista. Na Alfu je můžete i doprovázet, účast 
na ní oslovila v  minulosti i  řadu křesťanů, 
kterým pomohla uchopit svůj vztah k Bohu 
a  víře novým a  praktickým způsobem. Po-
drobnější informace získáte na kontaktech 
níže. Za tým Alfy, Tomáš Redlich

terezicka.cz/kurzy-alfa/
farnost.kobylisy@sdb.cz
283 029 141, 777 053 394

Živý růženec
Po odmlce srdečně zdravím všechny členy 
živého růžence a zvu na opětovná modliteb-
ní setkávání. Ve dnech 11. října a 22. listopa-
du. Moc se těším na všechny.

Ludmila Růžičková

Hlaste se do přípravy 
na svátosti 

Jen stručně připomínám, že je možné se ješ-
tě přihlásit na přípravu: 
▸ na křest dospělých (mohou se připojit i ti, 
kteří sice byli pokřtěni, ale ve víře nebyli 
vychováváni ani vzdělávání), pokud o  křtu 
uvažujete vy nebo někdo z vašich známých, 
doporučuji se letos nejdříve přihlásit na 
Alfu; od ledna pak bude pokračovat samo-
statná skupinka katechumenů; 
▸ na křest dětí, 
▸ na biřmování (vysokoškoláci a starší), 
▸ na první svaté přijímání dětí (přes formu-
lář na webu farnosti). 

František Blaha 
farnost.kobylisy@sdb.cz

Říjnové chvály

Zveme vás na večer chval u  svaté Terezič-
ky, který se uskuteční v pondělí 11. října po 
večerní mši svaté, zhruba v  19.30. Kromě 
zpěvu v doprovodu kapely Kairos se můžete 
těšit na rozjímání společného čtení z Písma, 
na modlitbu chval, díků a proseb i chvíli ti-
cha. Přítomen bude také František Blaha, 
a tak bude možné přistoupit ke svátosti smí-
ření. K dispozici bude i přímluvná modlitba 
s laikem.
Někdy se říká, že na křesťanech je málo vi-
dět radost ze spásy. Pojďme (a nejen tento 
večer) vystoupit ze svých starostí, únavy, 
obav a zaměřit se ne na sebe, ale pouze na 
Něj. Zveme vás všechny prožít radost z Jeho 
blízkosti, neboť Bůh skutečně přebývá ve 
chvále svého lidu.

Za kapelu Kairos
Markéta Růžičková
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Setkání zástupců společenství 
ve farnosti

Uplynuly tři roky od posledního setkání zá-
stupců společenství a skupin v rámci koby-
liské farnosti. Letos zveme zástupce všech 
společenství a  skupin (mládeže, dospělých 
seniorů, různých spiritualit) působících 
v rámci farnosti na úterý 12. října v 19.15 
h do farního sálu. Styčné osoby, na které 
máme kontakt, dostaly pozvánku. Ověřte 
si prosím ve vašich skupinách, zda pozván-
ku dostaly a zda tam za vás někdo opravdu 
přijde. (Pokud pozvánka nedorazila, napište 
prosím na farnost.kobylisy@sdb.cz). Zodpo-
vědné za skupiny prosíme o aktualizaci úda-
jů ve formuláři uvedeném v e-mailu. 
Děkuji.
 
Na programu setkání bude (ve stručnosti 
prosím): 
▸  vzájemná informovanost o  jednotlivých 

společenstvích (v  jakém počtu se scháze-
jí, jak často, kdy a kde, co je náplní jejich 
setkání či charakteristikou společenství, 
nakolik jsou otevřená novým zájemcům), 

▸  informace o  projektu Salesiánského cen-
tra, 

▸  podělení se o tom, jak společenství zvládlo 
dobu koronaviru 

▸  a jak společenství vnímá fungování farnos-
ti v tomto období, co chybí, co by přivítala.

 
Těšíme se na setkání. 

František Blaha a Tomáš Redlich

Společenství mládeže 
v naší farnosti

V  našem Salesiánském centru funguje ně-
kolik společenství pro mladé od 14 do 26 

let. Jsou zastřešena Programy křesťanské 
výchovy pod Salesiánským střediskem mlá-
deže. Mají vlastní schůzky a výjezdní akce, 
scházejí se s ostatními mladými na Útercích 
u Terky, snažíme se je zapojovat do služby 
Bohu a ostatním lidem a doprovázíme je ve 
víře v  našeho Pána. Pokud byste se chtěli 
k některému z nich přidat, kontaktujte hlav-
ní vedoucí daných skupin. A která společen-
ství to jsou?

πS-21
Nová skupina pro 14–15leté, která vznikla 
toto léto. Setkává se jednou za dva týdny 
v  úterý po večerní mši svaté. Společenství 
je nyní uzavřené, protože tam patří již 20 
mladých. Pokud by rodiče nebo někoho dal-
šího zajímalo, co název znamená, zeptejte se 
účastníků. 

Kontakt: 
jan.fojtu@strediskokobylisy.cz

Spolčo II.
Další nové společenství pro 14–15leté, které 
vzniklo toto léto. Setkává se každý čtvrtek 
od 18 do 20 hod. Oproti předešlé skupině je 
zatím otevřené.

Kontakt: 
hana.gennertova@strediskokobylisy.cz

Výbuch
Společenství 16–17letých mladých. Setkává 
se jednou za dva týdny. Společenství je po 
domluvě otevřeno i nově příchozím.

Kontakt: 
dominik.vachuda@strediskokobylisy.cz

BISSTRO
Společenství pro 18–20leté. Setkává se jed-
nou za dva týdny v  úterý po večerní mši 
svaté. Společenství je po domluvě otevřeno 
i nově příchozím.

Kontakt: 
daniel.blazek@strediskokobylisy.cz

Úterková kapela
Pro hudebně nadanější je možnost zapo-
jit se do úterkové kapely, která doprovází 
úterkové bohoslužby, příp. další mše svaté 
v  průběhu roku. Schůzky má každé úterý 
před mší svatou.
Kontakt: krasenska.d@gmail.com
Pro více informací se na mě neváhejte ob-
rátit.

Dominik Vachuda
dominik.vachuda@strediskokobylisy.cz

Úterky u Terky
Čeká nás nabitý říjen. Na slavnost sv. Tere-
zičky (3. 10.) se bude konat nedělní odpole-
dne pro mladé. O dva dny později (5. 10.) nás 
čeká Velký Úterek s Ladislavem Heryánem 
na téma Bible. Budeme začínat tradičně mší 
svatou v 18.30 v kostele. Třetí úterý v mě-
síci (19. 10.) se můžete těšit na modlitební 
Úterek, který proběhne také v kostele. Bliž-
ší informace ke všem událostem najdete na 
našich sociálních sítích.

Za Úterky u Terky
Daniel Blažek

Otevřené společenství Beta
– pozvánka

Milí spolufarníci, po prázdninách znovu 
ožily aktivity v  naší farnosti. Chtěla bych 
vás proto touto cestou pozvat do našeho 
společenství Beta. Pravidelně se schází-
me nad nedělním evangeliem. Modlitbou 
a rozjímáním se snažíme porozumět Písmu 
svatému. Používáme k  tomu metodu „Tří 
kroků“, pomocí které na sebe necháváme 
Písmo působit. Scházíme se liché čtvrtky 
v  19.30. Moc rádi vás mezi námi uvítáme. 
V případě zájmu mi napište na e-mail: mir.

sorfova@seznam.cz nebo zavolejte na tel.: 
724 803 594. 
V naší farnosti je ještě jedno společenství 
Beta, které se on-line formou schází se 
stejným úmyslem každý čtvrtek v  19.30. 
On-line skupinu vede Radek Pavelka, 
který vás také srdečně zve, stačí napsat  
na e-mail: 
petr.jan.radek@gmail.com 

Za společenství Beta Mirka Kročková

Nabídka dopoledních 
seminářů 
Centra pro rodinu 
V  rámci úterních dopoledních seminářů 
proběhnou v říjnu následující setkání:

5. 10.
Mgr. et Mgr. Pavla Koucká: Rodič není sluha

12. 10.
Mgr. Eva Klimánková: Ubrousková tech-
nika – zdobení krabičky na kapesníky

19. 10.
Mgr. et Mgr. Pavla Koucká: Krása pohádek

26. 10.
Zuzka Jiráková: Quillingová přáníčka 
a ozdoby do bytu

Hlídání dětí je zajištěno a je v ceně seminá-
ře. Setkání proběhnou v klubovnách U Hro-
cha (semináře) a  v  herničce (hlídání dětí), 
vždy od 9.30 do 11.30. 
Zájemce prosíme o přihlášení na tel.: 
777 182 712 nebo na 
eva.klimankova@strediskokobylisy.cz

Eva Klimánková
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Literární večery nad knihou 
ve farní knihovně

Milí přátelé duchovní literatury, rádi by-
chom vás opět srdečně pozvali na další lite-
rární posezení, které se bude konat v úterý 
5. 10. v 19.30 ve farní knihovně. 

Věříme, že během léta určitě řada z nás vy-
konala nějakou poutní cestu a navštívila růz-
ná poutní místa. Říjnový literární večer jsme 
se proto rozhodli věnovat poutnictví a knize 
Zdeňka Susy: ULTREIA – putování do Santia-
ga de Compostela. 
Zdeněk Susa byl jedním z  prvních Čechů, 
kteří se na pouť vydali po otevření hranic. 
Kniha není klasickým průvodcem pro dneš-
ní poutníky, kteří jdou v zástupech, je spíše 
vzpomínkou na dobu, kdy španělské babičky 
při spatření poutníka ještě svolávaly vnouča-
ta, aby se na něj přišla podívat a pozdravit.
Pozvání na literární večer přijala naše milá 
farnice paní Lída Jakušová, která svatoja-

kubskou pouť do Santiaga de Compostela 
vykonala již několikrát, a  budeme tak mít 
možnost popovídat si také o tom, jak se cha-
rakter poutní cesty proměnil za posledních 
30 let. 
Do konce roku připravujeme společné se-
tkání nad knihami: Mission Possible – pří-
ručka k  nové evangelizaci a  dialogu, Otto 
Neubauer (listopad) a  Stín Otce – příběh 
o Josefovi z Nazareta, Jan Dobraczyński (pro-
sinec). Tyto knihy si již dnes můžete zapůjčit 
v naší farní knihovně.

Těšíme se na vás, vaši knihovníci.

Co najdete 
ve farní knihovně

Milí čtenáři, dnes vám chceme představit 
dvě knihy. První z nich je Čas prázdných kos-
telů od Tomáše Halíka. Je to soubor neděl-
ních kázání a  zamyšlení z  Velikonoc 2020. 
Jednotlivá nedělní zastavení byla přenášena 

on-line z  prázdného kostela Nejsvětějšího 
Salvátora, reflektují nejvýznamnější křes-
ťanské svátky i s ohledem na dobu korona-
virové pandemie. Na pozadí aktuální situace 
připomíná Tomáš Halík i hlubší rány tohoto 
světa – upozorňuje na krizi církve a  novo-
dobé farizeje, problémy politického populi-
smu či fundamentalismu. Ukazuje, že se na 
dobu pandemie nesmí nahlížet jako na Boží 
trest, ale spíše ji brát jako výzvu k solidaritě 
a k hluboké vnitřní proměně.
 
Druhá kniha, o které si myslíme, že by ne-
měla uniknout vaší pozornosti, je Univerzál-
ní Kristus od Richarda Rohra. Je to kniha, ve 
které Rohr promýšlí téma, které je v  křes-
ťanství nejstálejší a nejčastější: téma Ježíše. 
Kdo byl Ježíš, ví většina z nás. Ale kdo byl 
Kristus? Jedná se jen o  Ježíšovo příjmení? 
Naše chápání, píše Rohr, bylo až příliš často 
omezeno kulturou, náboženským hašteře-
ním a sklonem lidí stavět se do centra. Rohr 
čerpá z  Písma, historie a  duchovní praxe 
a  předkládá proměňující pohled na Ježíše 

Krista jako na zpodobnění Božího trvalého, 
stále se odvíjejícího konání ve světě. „Bůh 
miluje věci skrze to, že se jimi stává,“ píše. 
Ježíšův život byl míněn jako vyhlášení, že 
člověk není od Boha nikdy oddělen – pokud 
si sám oddělení od něho nezvolí. Když zno-
vu objevíme tuto základní pravdu, ve víře už 
nepůjde tolik o dokazování, že Ježíš byl Bůh, 
jako spíše o to, učit se rozpoznávat Stvořite-
lovu přítomnost ve všem kolem nás a v kaž-
dém člověku, s nímž se setkáme.
Knihy si můžete zapůjčit v  naší knihovně. 
Seznam knih najdete na webu farnosti a pro 
objednání můžete použít email 

Knihovnaterezicka@seznam.cz 
a nebo zavolat na telefon: 724 803 594.

Klub přátel 
historie

Zvu všechny zájemce o  historii, zejména 
seniory k přednáškovém cyklu o Praze ne-
známé či zapomenuté. Stejně tak i  ke ko-
nání výstav svatých obrázků poutních míst 
a starých pohlednic sakrálních staveb Čech 
a  Moravy. Všem zájemcům oznamuji, že 
bychom se v období listopad 2021 – duben 
2022 setkávali jedenkrát měsíčně s  tímto 
programem:
Praha a  její zmizelé a zaniklé kostely – lis-
topad
Olomoucký kraj v pohlednicích I. část – pro-
sinec
Praha a její svaté cesty – leden
Olomoucký kraj v  pohlednicích II. část – 
únor
Pražské opevnění a jeho brány – březen
Zapomenuté pražské kláštery – duben
O konkrétních termínech se dozvíte v před-
stihu v dalších vydáních Kobylístku.
Na všechny, koho toto téma zajímá, se těší

Jiří Janák
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Měsíc říjen na dětské mši
Milé děti a  rodiče, v  rámci vyhlášeného 
Roku rodiny papežem Františkem se bude-
me v měsíci říjnu modlit s Pannou Marií za 
rodiny. Každý týden se pomodlíme na jeden 
konkrétní úmysl. Děti si budou postupně 
z  korálků tvořit svůj vlastní desátek rů-
žence. Těšíme se na vás každou středu v 17 
hodin. 

Dětský tým

Milion dětí se modlí růženec
Už 16 let se 18. října děti na celém světě 
modlí růženec za jednotu a  mír ve světě. 
S touto aktivitou jsme v naší farnosti začali 
před 4 lety a pokaždé to bylo krásné setká-
ní a spojení ve společné modlitbě. I letos se 
tedy chystáme společnou modlitbu růžence 
zorganizovat. Jestli se chcete aktivně zapo-
jit, napište na terezickaprodeti@gmail.com. 
Pokud nás koronavirové opatření nezastaví, 
tak se sejdeme v  pondělí 18. října v  17.45 
v  kostele. Sledujte plakáty a  ohlášky, kde 
budou aktuální informace.

Dětský tým

Mamky sobě
Srdečně zveme maminky, tetičky, babičky 
a kmotry všech věkových kategorií ve čtvr-
tek 7. 10. do katechetické místnost k setká-
ní "Jak se modlit za své děti a  vnoučata". 
Modlit se za děti, děkovat za dar mateřství 
a prosit o milosti potřebné k tomu, aby spl-
nily své povinnosti v  rodinách – tak jsou 
zvyklé modlit se maminky zapojené do hnu-
tí Modlitby matek (www.modlitbymatek.cz). 
Chcete se dozvědět více o  tomto způsobu 
modlitby nebo jste již našly "svoji" skupinku 
a rády byste se podělily o zkušenosti? Vez-

měte s  sebou třeba i  nějakou kamarádku, 
kterou by toto téma mohlo zajímat. Parko-
vání kočárků přes recepci od 9. 15.

Těšíme se na vás!
Lucie Muchová a Pavla Redlichová

mamky.sobe@centrum.cz

Nová florbalová sezóna 
začne 9. října 

Zdá se, že si po roce a půl budeme moci v so-
botu 9. října 2021 znovu zahrát na turnaji 
SHM o pohár uhříněveského starosty.
Pokud máte doma mladé florbalisty a florba-
listky, ročníky 2012–2005, kteří mají chuť si 
zahrát, napište na mail: farnost.kobylisy@
sdb.cz,. My vám zašleme podrobné informa-
ce a přihlášku k turnaji.
Kobyliskému florbalu zdar!

Petr Novák

Ministrovství republiky
Od pátku 29. do neděle 31. října proběhne 
v  Salesiánském centru v  Kobylisích „Mini-
strovství republiky“. Bude to setkání mini-
strantů salesiánských farností. Setkání je 
určeno pro ministranty od 12 do 18 let. Naši 
ministranti si mohou vyzvednout přihlášky 
v  sakristii a  informace k  setkání dostanou 
na schůzkách.

Petr Boštík

Upřesnění podmínek farní pouti 
do Kladského pomezí 
konané 16. října 2021
Připomínám, že odjezd je v  7.00 hod ráno 
od kostela, návrat kolem 19.30 hod. tamtéž. 

Cena za přepravu pro dospělého činí 500 
Kč, pro děti do 15 let věku 250 Kč. Vstupné 
do broumovského kláštera zahrnuto není. 
Pro dospělého, včetně seniorů, činí 100 Kč, 
děti 6–15 let a studenti platí 60 Kč. Prosím, 
abyste si připravili peníze tak, jak výše uvá-
dím, protože budou vybírány za jízdy. Vez-
měte si turistickou obuv, protože ke kapli 
půjdeme lesní cestou. Obědová přestávka 
s chvilkou odpočinku (jídlo si vezměte s se-
bou) je plánovaná po ukončení mše svaté 
na prostranství u suchodolské kaple. 
Vlastní průběh cesty by měl být uskuteč-
něn podle směrnic stanovených minister-
stvem zdravotnictví. V  době psaní tohoto 
textu vycházím z  jejich aktuálních podmí-
nek a  z  konzultace s  hygienickou stanicí 
Prahy 8. S  ohledem na to, že nemůžeme 
v průběhu cesty dodržet dostatečný odstup 
mezi osobami, měli bychom sedět v respi-
rátorech či nanorouškách podobně jako 
v prostředcích MHD. V případě, že si při 
cestě upravíte respirátor tak, aby se vám 
lépe dýchalo, prosím o  ohleduplnost ke 
svému okolí, a samozřejmě i k sobě. Před-
pokládám, že jsme pravděpodobně všichni 
očkovaní, přesto to neznamená, že covi-
dem nemůžeme být infikováni. Vakcinace 
nám zabezpečuje jenom to, že případný 
průběh nemoci by neměl být těžký. Proto 
prosím, buďme opatrní. V případě kašle či 
jiných zdravotních potíží prosím o přehod-
nocení vaší účasti.
Pokud se někdo z  jakýchkoliv důvodů 
rozhodl, že se pouti nezúčastní, oznam-
te svůj záměr včas buď paní kostelnici 
Věrce Karelové v  sakristii nebo na re-
cepci Salesiánského centra (283 029 
111), nejpozději však do středy 13. října, 
aby mohl být dán prostor přihlášeným ná-
hradníkům. 

Na setkání s vámi se těší 
Jiří Janák

Podzimní bazar 
– obnova

Vzhledem k příznivější epidemiologické si-
tuaci vás srdečně zveme na reálný bazárek. 
Termín: 18., 19. a 20. října 
Příjem: pondělí 18. října od 17 do 20 hod.
úterý 19. října od 8.30 do 13 hod. a od 14 
do 18 hod.
Prodej: úterý 19. října od 10 do 13 hod. 
a od 14 do 18 hod.
 středa 20. října od 8.30 do 13 hod. a od 
14 do 18 hod.
Kde: farní sál sv. Terezičky, Kobyliské ná-
městí 1
Příjem oblečení:
V pondělí od 17 do 20 hod. a v úterý během 
dne. Prosím zkontrolujte, že je oblečení 
vyprané a bez velkých vad!!! Pokud může-
te, pomozte nám s roznášením a tříděním 
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věcí na bazárku. Prosíme, noste jen pod-
zimní a zimní oděvy a obuv! Vyloženě letní 
věci nebudeme přijímat. Oblečení pro do-
spělé prosíme max. 10 kusů, celkově vše-
ho max. 50 ks!
Systém prodeje: Každou věc, kterou ne-
chcete věnovat na charitu, označte svými 
iniciálami – ne však jen prvními písmeny 
vašeho jména a příjmení, použijte první tři 
písmena příjmení a  dvě písmena jména, 
dále pořadovým číslem prodávaného ob-
lečení a  cenou. Příklad označení: Marie 
Nováková označí třetí prodávanou věc za 
25 Kč tímto kódem: NOVMA/3/25.
Napište si prosím seznam všech svých 
věcí předem! Tabulka pro seznam bude 
u dětské nástěnky a na farním webu.
Náš tip: k označení oděvů použijte cedulky 
i barevné cca 3x3cm, vhodný je i barevný 
symbol na každé cedulce či použití barev-
ného fixu.
Na dražších kusech cedulky připevněte 
špendlíkem!
Omezení: Maximální počet kusů od jed-
noho prodávajícího je 50. Raději ale ještě 
méně. Tentokrát prosíme nenoste věci 
pouze na charitu. Pokud chcete oblečení 
rovnou jen darovat, dávejte je přímo do 
charitních kontejnerů. 
Také bude potřeba respektovat omezení 
počtu osob v místnosti dle aktuálních hy-
gienických opatření. Děkujeme za pocho-
pení!
Plyšáci: Tentokrát můžete na bazárek do-
nést malá plyšová zvířátka, velikost do 
25 cm. Budou věnována na farní karneval. 
Máte-li nějaké opravdu krásné plyšové 
zvířátko, můžeme ho za symbolickou cenu 
i odkoupit. 
Dle svého rozhodnutí můžete část peněz 
získaných prodejem či některé kusy ob-
lečení věnovat na charitu. Výtěžek bude 
i  tentokrát darován na rekonstrukci 
farní kuchyňky. Zbylé oděvy a věci popu-

tují do charitního šatníku Diakonie Brou-
mov.
Uvítáme dobrovolníky ochotné pomoci 
s organizací příjmu a prodeje!

Za tým organizátorů Štěpánka Syrová, tel. 
775 320 621, stepanka.syrova@seznam.cz

a Markéta Skalská, M.Skalska@seznam.cz

“Dušičkové zpovídání”
Blíží se čas Dušiček, kdy chceme zvláštním 
způsobem pomoci všem, kteří nás předešli 
na věčnost a  ještě potřebují naši pomoc. 
Aby tato pomoc mohla vycházet z očištěné-
ho srdce, nabízíme ve dnech 25. října až 2. 
listopadu denně možnost svátosti smíření 
již od 17 hodin. Od 17 do 18 h bude v  tyto 
dny i příležitost k eucharistické adoraci.
Děti zveme ke svátosti smíření zejména ve 
středu 3. listopadu od 16 hodin.

František Blaha

Drakiáda
Pokud to situace dovolí, rádi bychom se i le-
tos sešli na tradiční farní drakiádě, která se 
bude konat v  neděli 7. 11. od 14.30 do cca 
17 hodin na Velké Skále. Přijďte si společně 
zaběhat, něco si zahrát a pro děti se určitě 
najde i něco sladkého. Těšíme se na vás!

Altmanovi

Adventní trhy

Srdečně zveme všechny, kdo už někdy spo-
lupracovali nebo se chtějí nově zapojit do 
přípravy letošních adventních trhů u Tere-
zičky, které proběhnou v  termínu 5. – 12. 

prosince. Můžete přispět jakýmkoli ručním 
výrobkem (pečení, šití, malování, keramika, 
zavařování, nakládání, háčkování, pletení, 
korálkování, jakékoli dekorace nebo kos-
metika apod.). Důležité není množství, jde 
spíš o  celkovou pestrost a  radost. Letošní 
tržba bude věnována na rekonstrukci far-
ní kuchyňky. A  tak kdo má chuť se přidat, 
ozvěte se prosím na mailovou adresu nebo 
telefon pro podrobnější informace. 

Jitka Čaplová
jitkacaplova@atlas.cz 

777 217 989

Úklid kostela
Děkujeme všem, kteří jste reagovali na vý-
zvu k pomoci s úklidem kostela, ať už jste se 
zapojili v pátek po ranní mši svaté
v 6.30 h nebo jste využili sdílený disk, kde 
je soupis jednoduché, časově nenáročné, ale 
potřebné práce v kostele. 

Více na webu farnosti
www.terezicka.cz/uklid-kostela

František Blaha a Věra Novotná

Poděkování za příspěvky 
na kuchyňku

Moc děkuji všem, kteří jste přispěli na re-
konstrukci farní kuchyňky. V neděli 12. září 
se v kostele vybralo 70 tis. Kč, na účet far-
nosti s  variabilním symbolem 2021 přišlo 
131 tis. Kč. 
Obkladačské práce se blíží ke konci. Zbývá 
vyklizení, výmalba, instalace zařízení. Bě-
hem října bude v ohláškách oznámena bri-
gáda na úklid i termín, kdy kuchyňku s far-
ním sálem slavnostně zprovozníme. 

František Blaha

Dětský karneval
Dá-li Bůh, uskuteční se v  neděli 30. ledna 
2022 od 14.00 hod další ročník farního dět-
ského karnevalu,
tentokrát na téma ZOO. Snad se tedy bude-
me moci těšit na krásné masky zvířátek.
Na děti budou čekat hry a  rodiny mohou 
opět soutěžit o nejlepší masku.

Za karnevalový tým,
Vlaďka Jarošová, Klaudia Henžlíková, 

Lída Pavlíčková

Farní ples 2022
Milí farníci a přátelé farních plesů. Po dvou 
letech se opět, alespoň doufáme, můžete tě-
šit na farní ples.
Konat se bude 22. ledna 2022 od 19.30. Tra-
dičně vás čeká kvalitní hudba, tanec, před-
tančení a další zábava.

Za celý plesový tým, Vašek Tůma
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Bosco run 2021
Již šestá etapa štafetového běhu družstev po 
salesiánských střediscích v ČR se tento rok 
uskutečnila v termínu 20. – 21. 8. a konečně 
se podařilo sestavit desetičlenný tým i z naší 
farnosti a  ze střediska mládeže. Startovali 
jsme od Salesiánského střediska v  Tepli-
cích-Trnovanech. Dostali jsme instrukce 
a  požehnání a  v  17.40 vyběhli první běžci 
štafet na trať dlouhou 176 km. Týmy byly 
z  Českých Budějovic, z  Vysočiny a  pořada-
telský z Brna. Trať pořadatel vytyčil po zna-
čených cestách KČT s tím, že kontrolní body, 
kde se musí sejít všichni členové týmu, byly 
situovány v Lounech a Rakovníku.
Nás deset (Václav Jiráček – kapitán, Ondra 
Bebjak, Petr Bílek, Honza Šeřík, David Ská-
la, Honza Kačer, Pavel Hrdý, Lukáš a Vojta 
Semerádovi a já) se rozdělilo do dvou osob-
ních aut po pěti; čekalo nás 22 úseků trati 
v rozmezí 5 až 11 km. 
Každý úsek znamenal jedno propocené a pro-
máčené oblečení a mokré boty. K omytí nám 
sloužil desetilitrový kanystr s  vodou, který 
jsme měli v každém autě. Po cestě nás čekalo 
mnoho překvapení, strmých stoupání i klesá-
ní, křovin, kořenů, stromů přes cestu, louží, 
bláta a  mlhy, kterou intenzivní světlo čelov-
ky neprosvítilo dál než na 3 metry. Honza 
K. musel brodit přes Berounku mezi Dolany 
a  Chrástem. Výběh na kopec Chlum u  Plzně 
jsme zvládli sprintem, kdy si čtyři z nás vzali 
zhruba 100 m úseky. Na závěrečných cca 300 
m poslední etapy jsme všichni počkali na Lu-
káše, který běžel poslední část, a doběhli jsme 
společně, což byl požadavek pořadatelů a dě-
lal to tak každý z týmů. V Lounech jsme na Bu-
dějovice ztráceli 30 minut a postupně se nám 
tento náskok dařilo krátit až na konečných 6 
minut, se kterými jsme doběhli do cíle – Sa-
lesiánského centra v Plzni-Lobzech – v 10.00, 
na 2. místě. Třetí tým z Brna doběhl hodinu po 
nás a poslední dva týmy cca 2 hodiny. 

Závod se nesl v  přátelském duchu, který 
převážil vzájemnou rivalitu. Mé díky patří 
organizátorům i Mirkovi Palíškovi, který se 
ujal funkce kontrolora na Lounském chec-
kpointu, teplickým salesiánům za jejich úsi-
lí o opravu a vybudování nového střediska 
a také těm v Plzni, od nichž všechny v Pra-
ze zdraví Evžen Rakovský. Hlavní dík patří 
Vaškovi, že se mu podařilo sestavit náš tým, 
a každému jeho členovi za odhodlání k boji 
s tratí a se sebou samým, za odvahu kráčet/
běžet po nových cestách v přátelském – sa-
lesiánském duchu a vzájemném sdílení.
Převažující věk členů našeho týmu byl mezi 
18 a  30 roky. Byl jsem nejstarším účastní-
kem závodu, což naštěstí nebylo překážkou 
ke vzájemné blízkosti a komunikaci. S klu-
kama jsem tuhle cestu proběhl a projel moc 
rád, a pokud je v ČR (kvůli Ondrovi zmíním 
i SR) víc takto smýšlejících a k životu přistu-
pujících mladých lidí, tak se o naši budouc-
nost nebojím😉

Váš běžec veterán
Libor Čapla

Informace a fotky ze všech etap jsou k dis-
pozici na internetové stránce: 
http://boscorun.cz.

Staré řecké báje a pověsti... 
naživo!
Kdo by si nepřál strávit horké léto oděn pros-
tě v  prostěradle? Rodiče v  pohodě usedají ve 
vzdušné bílé říze na lavičku, konverzují, popíjí 
kávu a děti se samy, v povzdálí, zabavují inte-
lektuálně hodnotnými hrami. 
To byla představa, která nás na vteřinu okouzli-
la, když jsme hledali nejlákavější téma pro náš 
rodinný skautský tábor. Dobře, pomýšleli jsme 
i na to, že bychom mohli oživit dávné hrdinské 
příběhy, souboje Titánů nebo oprášit příběh 
o  statečných Athéňanech, kteří přelstili v  ná-
mořní bitvě v úžině obrovskou perskou armá-
du a  tímto promyšleným činem zpropagovali 
myšlenku demokracie na staletí dopředu. Ale 
užít si po lockdownech trochu společné pohody 
jsme toužili asi všichni.
Téma staré Řecko tedy vyhrálo a  pak přišla 
realita přípravy prostěradlové lavičky. Zkoor-
dinovat 17 rodin s  různě starými dětmi – od 
miminek po dospívající, sejít se online, sejít 
se naživo, vymyslet program, sehnat a vyrobit 
materiál na hry. Mohli jsme se nechat okouzlit 
Pythií, stavbou samostřílu, divadelním zpra-
cováním Heraklova života a  splnit jeho těžké 
úkoly včetně lezení na stěně, ustrnout se nad 
nebohým přikovaným Prometheem, ponořit 

se do divadelního ztvárnění Illiady, užít si ná-
sledně bitvu Parida a Achilla a také hromadnou 
vodní bitvu při dobývání Troje. Sportovního du-
cha pak nenechal chladným společně několi-
kanásobně uběhnutý maraton, olympijské hry 
včetně slavnostního zapálení ohně, závodu na 
hippodromu, střelby z luku, možnost zahrát si 
stolní tenis nebo plážový volejbal. 
Horu Olymp osídlili naši skvělí asistenti v podo-
bě krásných, marnivých a často i zlomyslných 
bohů. Každé ráno po nástupu nás uvedli do no-
vého dne a převzali nad ním záštitu. Sestupo-
vali k nám do Athén, k obyčejným smrtelníkům 
a  vydatně nám pomáhali během her. Kontext 
řecké mytologie skvěle doplnil otec Tomáš Ma-
reš. Bylo zajímavé poznat kontrast mezi řecký-
mi bohy a křesťanským milujícím Bohem a po-
cítit změnu, kterou přinesl Kristus a jeho slova. 
Řecké kořeny naší civilizace jsou moc důležité, 
ale hodnotu rodiny, tak jak ji můžeme prožívat 
dnes, staří Řekové znali jen málo.
Táborovou pohodu pak přinesly i skvěle připra-
vené slavnostní ohně, nové zpěvníky, které děti 
dostaly, a kytary. Můžete se s nimi potěšit i vy 
10. října na mši. V sobotu 23. listopadu bude 
oslava 100. výročí střediska 24 Sever v klubov-
ně na Svornosti. Těšíme se na vás! Dalšímu roč-
níku pavoučkovského tábora zdar! 

Za Pavoučky Pavlína Trpkošová
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JÁ A MOJE FARNOSTVZÁJEMNÁ POMOC POZVÁNKY ODJINUD

Grafikové,
Kobylístek volá!!!

Do týmu Kobylístku hledáme šikovného gra-
fika, grafičku na tandemovou pomoc s pří-
pravou Kobylístků v  grafickém programu 
InDesign. Neznáte-li ho, nevadí, rádi vás za-
školíme. Jedná se o tvůrčí a zajímavou práci 
ve frekvenci několika hodin jednou za dva 
měsíce. Budeme velice rádi, když se nám 
ozvete a budete se podílet na tvorbě našeho 
farního měsíčníku.

Za tým Kobylístku,
Tomáš Redlich

farnost.kobylisy@sdb.cz

Hledáme 
pronájem bytu

Věřící rodina hledá k dlouhodobému proná-
jmu byt v Praze od 60 m2. 
Předem děkujeme za nabídky na můj mail.

Lenka Smolíková
lenka.sml.69@gmail.com

Možnost 
přivýdělku

Hledám za sebe náhradu do zubní ordinace, 
nemusí jít o zdravotnici. Po, Stř, 8.00 - 14.00, 
60,- Kč / hod. Na Bulovce. 
Nenáročná práce. Spěchá to. Vhodné jako 
přivýdělek např. pro seniora.
 

Kristina
601 329 923

Snídaně s hostem 
Martinem Fendrychem

Komunitní centrum U  Jákobova žebříku 
v  Praze 8 Kobylisích Vás zve na debatu 
s  komentátorem Aktuálně.cz Martinem 
Fendrychem o  nadcházejících volbách do 
poslanecké sněmovny. 

KDY: v sobotu 2. října 2021 od 9 do 11 hodin
KDE: v Kostele U Jákobova žebříku, Praha 8, 
Kobylisy, U Školské zahrady 1
NEBO TÉŽ přenášená ONLINE: 
https://youtu.be/VQiQtarduoI

Přineste si, jak je naším zvykem, něco k sní-
dani, nebo snídejte doma v  klidu u  počíta-
če. V kostele se společně o jídlo rozdělíme, 
káva, čaj a mléko budou k dispozici.

Jitka Boučková
Komunitní centrum 
U Jákobova žebříku

Modlitba za lidi v byznysu 
Pořádá Kompas – křesťanský podnikatel
Potřebujete pro svou práci i vztahy v životě 
Boží pomoc? Chcete, aby se vás Hospodin 
zastal a podpořil vás? Rádi byste mu podě-
kovali za to, co už pro vás učinil? A přitom 
obtížně hledáte čas pro pravidelnou mod-
litbu? Připojte se k nám on-line! Od září se 
scházíme již 2x týdně ke společné modlitbě 
na Webexu. Každou středu v 6.45 k modlitbě 
růžence a každý pátek v 6.30 k četbě Písma 
a modlitbě chval. Více informací na kontak-
tu níže. 

Za tým KOMPASu
Marek Chvátal

info@krestanskypodnikatel.cz
732 194 790

Jan a Helena RADKOVSKÝCH

Jan: Seznámili jsme se v pěvecké schole při 
chrámu Panny Marie před Týnem, kde jsem 
a také u sv. Havla dlouhá léta ministroval. Po 
ukončení dálkového studia při zaměstnání, 
v r. 1969, jsme v Týnském chrámu měli svat-
bu. V této farnosti byly pokřtěny i naše děti: 
Jan (1971), Štěpán (1974) a Marie (1980). 
Koncem roku 1972 jsme se přestěhovali do 
nového bytu na právě dostavěném ďáblic-
kém sídlišti poblíž metra Ládví. Tak jsme se 
stali součástí naší salesiánské farnosti sv. 
Terezičky.
V 60. letech jsme již patřili do skautské ro-
diny a v r. 69 a 70 jsme pořádali letní tábory 
na Vysočině a na Šumavě. Potom byl skau-
ting na dlouhou dobu zakázán. Naše děti 
navštěvovaly turistické oddíly (TOM) a  po 
opětovném zahájení skautské činnosti po 
r. 89 se staly členy skautského oddílu STO-
PAŘI v Kobylisích. Do oddílu bylo začleněno 
mnoho dětí z naší farnosti. Byl jsem spolu-
organizátorem TOM a později i skautského 
oddílu Junáka a  zodpovídal několik let za 
jeho provoz. Syn Jan založil oddíl nejmlad-
ších chlapců Vlčí nože a vedl je několik let. 

Helena: Z  oddílu starších dětí vyrostla 
i schola zpívající a hrající na různé nástroje. 
O ni jsem se starala několik let já. Působili 
jsem při liturgii u sv. Terezičky, v Bohnicích 
i u sv. Kláry.
V 80. letech mi svěřil otec kardinál Vlk ně-
kolik žen z  naší farnosti, které toužily po 
společenství. Tak jsme se začaly scházet nad 
Slovem života a  setkáváme se dodnes, po-
stupně už v jiném uskupení. Naše společen-
ství se „živí“ evangeliem a spiritualitou Hnutí 
fokoláre v úsilí o vzájemnou lásku. Scházíme 
se teď v  jedenácti, většinou v pokročilejším 
věku, ale přesto se účastníme mnoha aktivit 
ve farnosti. Některé uklízí, jedna učí anglič-
tinu, další se věnuje Tříkrálové sbírce apod. 
Zajišťovaly jsme také farní agapé. I když nás 
už fyzické síly limitují, snažíme se modlit 
a pomáhat, jak je to možné. 
Velice si vážíme salesiánské rodiny, jejího 
pulzujícího života a  všech aktivit a  služeb. 
Je zde velká péče o děti a mládež, ale i o lidi, 
kteří se s  vírou teprve seznamují (kurzy 
Alfa), a  také se snaží o ekumenická setká-
ní. S manželem jsme vděčni např. za Hovory 
o Starém zákoně pořádané jáhnem Jarosla-
vem Schrötterem.
Naše rodina se také rozrostla. Chlapci mají 
po dvou dětech a v rodině dcery je pět dětí 
ve věku od 1 do 6,5 roku. Pokud nám našich 
80 let, které jsme letos oslavili, dovolí, sna-
žíme se pomáhat, především s dětmi v rodi-
ně naší dcery. 
Děkujeme za vše a s Boží pomocí i díky naší 
farnosti jdeme dál.

Jan a Helena Radkovských

Milí Radkovští blahopřejeme k vašim le-
tošním dvojitým kulatým narozeninám!

Milý Jene juniore, 
blahopřejeme i ke 
tvému životnímu 
výročí a vyprošuje-
me Boží požehnání 
tobě i celé rodině! 
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Rozhodně nemůžu spoléhat 
na první dojem, který na někoho udělám 

S novým školním rokem přišli do Kobylis salesiáni, kteří jsou pro někoho 
novými a někteří je pamatují z dřívějšího zdejšího působení. P. Hynek 
Černoch se na nějakou dobu ztratil do Rumburka, a protože tento 
rozhovor je prý jeho prvním, vzpomíná v něm i na dobu před odchodem 
tam.

 
Odkud pocházíte?
Z Prahy-Holešovic, bydleli jsme u Stromov-
ky, naproti Akademii výtvarných umění. 
Chodil jsem ministrovat na Strossmayerovo 
náměstí ke sv. Antonínovi, kam jsme sice 
nepatřili, ale byl tam skvělý pan farář, díky 
kterému mi přišlo hezké být knězem. 

A kam jste patřili?
Ke sv. Gothardu, kde byl tehdy P. Rajmon. 
On byl velké zvíře v Pacem in terris, ale pro 
mě jako pro dítě to tam bylo k nevydržení. 
Chodili jsme tam asi do mých 6 let a potom 
rodiče usoudili, že bude lepší začít chodit do 
toho bližšího kostela. Po šedesátém osmém 
u  Antonína začali působit dva kněží, kteří 
dřív byli pro víru zavření, a to už jsem chodil 
do kostela rád.

Kam jste šel studovat po základní škole?
Na gymnázium, ale ne do nejbližšího Nad 
štolou, které mělo také politické zákulisí, 
ale do libeňského. 

A z gymnázia jste pokračoval kam?
Na elektrotechnickou fakultu. Já jsem se 
v té době rozhodoval, jestli jít do semináře, 
nebo napřed na vojnu nebo normálně na vy-
sokou školu. V té době jsem už věděl o sale-
siánech a radil jsem se s nimi, zda bych ne-
měl dělat něco podobného jako oni. Protože 
mám vadu řeči, tak vystupování ve velkých 
kostelích by se rovnalo téměř mučení. Kdež-
to v malých skupinkách, kde jsou na mě již 
zvyklí, to není až takový problém. Rozhodně 
nemůžu spoléhat na první dojem, který na 
někoho udělám. Také to byl rok, ve kterém 
Rusové vtrhli do Afghánistánu, a  kdybych 
se tam jako voják dostal a měl válečné zku-
šenosti, nebylo by to dobré pro budoucího 
kněze. Salesiáni byli potřební i takoví, kteří 
nejsou závislí na tom, kam je pošle církevní 
tajemník, a proto jsem se rozhodl, že budu 
studovat tajně. Studoval jsem ale pomalu, 
takže jsem po revoluci musel znovu do prv-
ního ročníku a studoval od základu, včetně 
řečtiny a  jiných předmětů, které se při taj-
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ném studiu vynechávaly. Po elektrotechnic-
ké fakultě jsem totiž nastoupil do Akademie 
věd a myslel jsem si, že při práci budu mít 
dostatek času i na studium, ale nakonec mě 
ta moje náplň vždycky natolik zaujala, že 
jsem spíš i ve volném čase nad něčím bádal. 
Chtěl jsem dělat na vysoké škole postgradu-
ál, ale řekli mi, že když jsem během studia 
vystoupil ze SSM, tak by to byla příliš silná 
káva. Možná by snesli, že nejsem ve stra-
ně, ale tohle už bylo moc. Ať to prý zkusím 
v Akademii, tam by to snáz mohlo projít. 
Proč jste ze SSM vystoupil?
Nedávalo mi to žádný smysl, přišlo mi to 
nepravdivé a  ve svazáckém slibu bylo cosi 
o loajalitě vůči straně.

A jak jste objevil z Holešovic salesiány?
Přes kamarády, Pepu Pešatu a  Václava 
Hampla. Tatínek Vaška sem v  padesátých 
letech k salesiánům chodil a byl i po roze-
hnání salesiánů ve skupince, která se dál 
scházela. Tehdy se moc neříkalo, že je ně-
kdo salesián, vyjma těch, o kterých se to již 
vědělo. Třeba mě překvapilo, že ve spolču, 
o kterém jsem věděl, že ho dali dohromady 
salesiáni, byl jeden student, vysokoškolák, 
Jaroslav Kuchař, který o sobě neprozradil, že 
je salesián, až do doby, než jsme se na jed-
nom setkání salesiánů potkali. 

Kdy jste se rozhodl stát se knězem?
Bral jsem jako jasnou věc být salesián. Mlu-
vilo se o  salesiánech koadjutorech, jaké je 
to krásné povolání, a najednou jsem se stří-
davě viděl spíš jako koadjutor nebo jako 
kněz a chtěl jsem si dát čas na rozmyšlenou. 
Salesiáni si přáli, abych než nastoupím do 
noviciátu, měl jasno. V té době jsem odjel na 
první chaloupku. Nevědělo se, kdo je kněz 
a kdo je kdo, a ke mně přišel jeden kluk, zda 
by se mohl vyzpovídat. To pro mě byl nej-
silnější motiv, abych se stal knězem. Sloužit 
jako zpovědník. Na to jsem se mimochodem 

moc těšil, když jsem po několika letech tady 
v  Praze odcházel do Rumburka, že se tam 
ve farnosti naučím zpovídat jako faráři, kte-
ří nemají neomezeně mnoho času. Naučit 
se i během krátké doby říct člověku jednu 
větu, která mu pomůže. Tam kde bývají 
dlouhé fronty, to ani jinak nejde. Stejně ale 
tady v Praze za jeden den vyzpovídám více 
lidí jak v Rumburku za dva měsíce. 

Měl jste jako dítě z praktikující katolické 
rodiny krizi víry?
Asi ne krizi víry, ale někdy ve čtrnácti letech 
jsem přijal víru za vlastní, na základě zážit-
ků a četby několika knih pro mládež, a víra 
se pro mě stala vlastním rozhodnutím. Byl 
v tom i kus dobrodružství. O prvním táboře, 
na který jsem jel, se nesmělo moc vědět. Čím 
méně jsme věděli, tím lépe. Rodiče znali jed-
noho bohoslovce, který s jiným, neznámým 
bohoslovcem domluvil, že někam pojedu. 
Ani já jsem nevěděl víc, než že to bude na 
Slovensko. Měl jsem odjet na primici v Olo-
mouci do jednoho kostela, kde mi novokněz 
měl říct, s jakou partou pojedu. A opravdu to 
tak bylo a strávili jsme okolo takové rozpad-
lé barabizny hluboko v  lesích dva krásné 
týdny. Já jsem spíš míval pochybnosti sám 
o sobě než o víře. Jestli je například můj ži-
vot k něčemu dobrý. To bylo v době studia 
teologie na fakultě, kdy jsem měl asi příliš 
vysoké ideály a potýkal jsem se s tím, že je 
nedokážu naplnit. 

Jaká všechna salesiánská díla jste pro-
šel?
Nebylo toho mnoho. Já jsem se stal salesi-
ánem dříve, než byla nějaká díla. Bylo po 
Praze spíš několik skupinek, spolč, na Pro-
seku, v  Dejvicích a  kolem Smíchova, které 
se scházely po bytech. Také chaloupky byly 
salesiánskými díly. Mnoho lidí, dnes aktiv-
ních v  církvi, říká, že prošli salesiánskými 
chaloupkami a že to pro ně bylo významné. 

Od roku 1995 jsem byl tady v  Kobylisích, 
tedy ještě v  době, kdy zde byla škola pro 
děti s  vadami řeči. Salesiáni bydleli v  pro-
storách divadla, společně s civilní službou, 
a já jsem bydlel v “akváriu”. V místech vedle 
dnešní vrátnice byla místnost ze čtyř stran 
prosklená. 

Čemu jste se tady věnoval?
Oni věděli, že nejsem zvlášť reprezentativní 
pro lidi a že jsem na spoustu obvyklých věcí 
nepraktický a  pomalý, ale zvládnu věci, se 
kterými by si třeba jiný neporadil. Věnoval 
jsem se například účetnictví, což v té době 
bylo poměrně komplikované. Byla provin-
cie a jednotlivé komunity, které ještě tehdy 
neměly právní subjektivity. Neměl jsem to 
vystudované, tak jsem se to doučil, a  také 
byla výhoda, že jsem uměl s počítači. Pozdě-
ji tady Jára Vracovský začal zavádět Sadbu 
(Salesiánskou asociaci Dona Boska). V roce 
2007, u příležitosti 80letého výročí příchodu 
salesiánů do Československa, jsme zorga-
nizovali internetovou soutěž. Soutěž měla 
tři internetová kola a  na závěr happening 
v Pardubicích pro 60 účastníků, po 20 z kaž-
dé kategorie, chlapci i dívky. Bylo tam mno-
ho otázek, které byly různorodé tak, aby 
nikdo nemohl mít nějakou výhodu. Účast-
níci si museli o Donu Boskovi něco přečíst 
a  zároveň museli něco znát, případně se 
mohli někoho zeptat. Mnoho lidí poté říka-
lo, že vlastně roky chodili k salesiánům, ale 
o Donu Boskovi téměř nic nevěděli. Teprve 
tato soutěž, ve které bylo možné vyhrát hod-
notné dary, je přiměla si něco přečíst a něco 
si o Donu Boskovi zjistit. Vzešla z té soutěže 
řada nadšenců. 

To byly počátky Sadby? 
To už ne. Sadba začala hlavně přípravou 
misijních dobrovolníků. Například Jana Šve-
cová stihla po přípravě se Sadbou být rok 
v Indii a tou dobou už začala po návratu na 

Sadbě pracovat. U samého zrodu jsem nebyl 
a  i  s  dobrovolníky jsem se pořádně setkal 
poprvé až v  Rumburku. Oni tehdy v  rámci 
přípravy střídali různá salesiánská díla, aby 
poznali jejich pestrost a různorodost práce 
salesiánů. 

Můžete činnost Sadby přiblížit?
Sadba připravuje dobrovolníky pro cestu do 
zahraničí nebo umožňuje lidem prožít mezi-
národní zkušenost skrze účast na různých 
mezinárodních táborech a  kurzech, umož-
ňuje školním třídám zážitkovou formou 
pochopit smysl rozvojové pomoci a  vede 
některé misijní projekty, např. v Indii. V po-
čátcích se Sadba věnovala také přípravě 
animátorů. Nyní to úspěšně pokračuje nezá-
visle na Sadbě. 

Jak dlouhá je příprava dobrovolníka?
Osm víkendů, které jsou zakončeny takzva-
ným vysláním. Na to jsou pozváni i  rodiče, 
patron dobrovolníka a blízcí. Často při něm 
dojde k uklidnění třeba i nevysloveného na-
pětí ze strany rodičů, k zodpovězení a přijetí 
jejich častých pochyb a  otazníků. Trochu 
bych to přirovnal tomu, když se dcera vdává 
nebo syn žení. Dobrovolníci zpravidla vyjíž-
dí v  září, ale zvlášť v  uplynulých letech to 
kvůli covidu bylo jinak. 

Místa, kam dobrovolníci odjíždí, jsou 
stálá, nebo se proměňují?
Proměňují. Na skleněné stěně v nových pro-
storách Sadby máme mapku, na které jsou 
fotografie našich dobrovolníků v  místech, 
ve kterých zrovna jsou. Místa se volí podle 
jazyků, které dobrovolníci ovládají. Vyjíždí 
buď do salesiánských komunit, nebo k  se-
strám salesiánkám. 

To jste byl v Kobylisích dlouho. Od roku 
1995 do roku 2007.
Ještě déle, celkem 13 let. Od roku 2008 mě 
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ROZHOVOR

CITÁT SV. TEREZIČKY

ROZHOVOR

P. Hynek Černoch (nar. 1. 2. 1962), vystudoval elektrotechnickou fakultu a tajně na kně-
ze, salesián, jeho hlavní náplní je práce v Sadbě, má na starosti IT. Do Prahy se vrátil 
z Rumburku, kde byl farním vikářem. Ve volném čase se rád hýbe.

začali posílat do Rumburka, kde tehdy byl 
Pavel Kadlečík, zvaný Reverend, a  dostal 
infarkt, tedy bylo třeba tam vypomáhat. 
Ještě tam byl jeden kněz bez nohou a po-
třeboval, aby mu byl stále někdo nablízku. 
Řekli mi: „Sedni na první autobus, jeď do 
Rumburka a  zůstaň tam tak dlouho, do-
kud se Reverend neuzdraví.“ Od roku 2011 
jsem tam byl na poloviční úvazek a půso-
bil jsem jako farní vikář. Byli jsme čtyři, 
včetně jednoho kněze na důchodu, kte-
rý tu farnost velmi zvláštním způsobem 
stmeloval. Je tam na faře i  salesiánský 
klub mládeže, kde se děti a mládež setká-
vají ve dvou místnostech.

Kolik tak v Rumburku chodí dětí do stře-
diska?
Asi padesát, když je zima. 

Má skladba dětí etnické specifikum?
Ani moc ne. Vedoucí se snažili i  v  nízko-
prahovém klubu držet určité nároky, aby 
třeba cikánů vydržela maximálně čtvrtina, 
a  sloužilo jim to k  integraci s  ostatními. 
Podle zkušeností z  jiných středisek by při 
větším zastoupení nakonec úplně převlád-
li. V Rumburku to ani není potřeba, protože 
kousek vedle je oblastní Charita, která se 
jim věnuje stoprocentně. Pro ostatní děti ve 
městě nic podobného není. Pro ně je nemé-
ně důležité získat zkušenost, že si i s nimi 
mohou popovídat a  něco zahrát, pokud 
chtějí.

A naučil jste se tam zpovídat?
V  těch prvních letech vcelku ano, ale ne 
v takové míře, v jaké bych si přál. 

Proč jste se z Rumburka vrátil zase zpět?
Asi jsem měl být ještě jednou před důcho-
dem přesazený, protože později už bych byl 
možná nepřizpůsobivý. Byl jsem tam rád. 
Změnu jsem také přijal rád.

A co tady na vás čeká?
Tak určitě bohoslužeb si tady užiji víc než 
v Rumburku, stále pracuji v Sadbě a mám na 
starosti IT. 

Žijí ještě vaši rodiče?
Zemřeli před čtyřmi a dvěma lety.

Myslela jsem si, že by měli radost, že jste 
natrvalo zpátky v Praze.
Maminka, která byla ochrnutá, říkala, když 
jsem odcházel do Rumburka: „Myslela jsem 
si, že když mám syna kněze, tak budu mít 
možnost pravidelně přijímat Pána Ježíše, 
i když se do kostela nedostanu.“ To ji mrzelo 
nejvíc. 

Při jedné ze středečních večerních boho-
služeb jste nás na závěr vyzval, abychom 
se podívali na nebe, až půjdeme domů. 
Jak vás to napadlo?
Ten den byl dnem modliteb za přírodu, tedy 
za péči o  stvoření, a  já mám ve srovnání 
s vámi tu výhodu, že vy se díváte na oltář, 
zatímco já se mohu pořád dívat z okna a ten 
den byl nádherný západ slunce. Došlo mi, 
že jsem neměl připravenou žádnou pěknou 
přímluvu. Tak mě napadlo, že by to lidem 
mohlo být bližší než přímluva. A  může to 
pro ně být i výzva za stvoření poděkovat. 

Jak odpočíváte?
Chodívám třeba běhat. Po covidu jsem ne-
byl schopný vstát bez pomoci rukou, takže 
jsem po nějakou dobu provozoval cviky, kte-
ré bych ani nenazval cviky. Spíš to vypada-
lo, jako když v domově důchodců vozíčkáři 
mají taneční. Postupně se to zlepšovalo, až 
jsem před Velikonoci začal běhat. A  když 
se objevila výzva k růžencovému maratónu, 
pojal jsem svoje běhání jako maratónský rů-
ženec. Před lety jsem to s běháním přepálil, 
běžel jsem maratón a následně jsem třináct 
let běh nenáviděl. Já jsem vlastně moc od-

počívat neuměl. Byl jsem tak trochu potrhlý 
výzkumník, který stále o něčem přemýšlí. Je 
mnoho věcí, kterým jsem se nějakou dobu 
věnoval a  pak jsem je nechal plavat. Před 
covidem to bylo právě naopak. Málo jsem 
se hýbal a dělalo mi radost, když jsem mohl 
denně chvíli něco programovat. Necítím se 
verbálně moc zdatný, a  tak jsem rád vyja-
dřoval nápady alespoň v  nějakém progra-
movacím jazyku. Po covidu mi ani tohle už 
tolik nešlo. Usoudil jsem, že všechno ostatní 
mohu ke spokojenosti dělat i bez programo-

vání, ale zdravé kosti mi jsou pro spokoje-
nost mnohem důležitější.

Na co se těšíte v nejbližší době?
Až se tady zabydlím. Já jsem dnes přijel 
a ještě nemám ani klíč od pokoje, kde budu 
bydlet. Dnes u oběda jsem prohlásil, že se již 
cítím domestikovaný. 

Děkuji za rozhovor.
Olga Adámková

„Kdyby nám svatí mohli vyprávět, 
jak smýšlejí o tom, 

co o nich bylo napsáno, 
velice by nás to překvapilo. 

Bezpochyby by nám často vyznali, 
že se nepoznávají v portrétech, 

které jsme jim vymalovali.“
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Rozjíždíme další přípravný kurz,
prosíme o sdílení!

Většina z  našich čtenářů ví, že již mnoho 
let připravujeme mladé lidi a vysíláme je do 
světa pomáhat tam, kde je třeba. Vzhledem 
k  vnějším okolnostem jsme však loni ne-
mohli realizovat řadu akcí a přednášek, což 
se projevilo i na nižší obsazenosti přípravné-
ho kurzu. Proto vás moc prosíme o intenziv-
nější šíření našeho letáčku, odkazu či infor-
mací o kurzu. Kurzy pro tento školní rok se 
rozběhnou o víkendu od 22. října v Pardubi-
cích. Děkujeme za pomoc.
(Všechny potřebné informace naleznete na 
stránkách www.adopcenablízko.cz)

A dopisy!
Jako obvykle nechybí várka dopisů od dob-
rovolníků ve světě. Třeba dopis Bůh koná 

velké věci od Markéty, která působí v Rundu 
v Namibii a snaží se zlepšit úroveň tamější 
školy a  vzdělávání: vyrábí učební materi-
ál – většinou tematické plakáty s  obrázky 
(učebnice tam nemají), flashcards (karty 
s  obrázky) a  didaktické hry, tři dny v  týd-
nu učí na střídačku v různých třídách, aby 
učitelky viděly, jak se s  materiály pracuje, 
a také vypomáhá ve středisku. Na vesnici se 
jí děti dokonce bály, pravděpodobně je první 
běloškou, kterou kdy potkaly…
Opět proběhne Dobroslet – slet všech „sta-
rých“ dobrovolníků, tentokrát u nás v Koby-
lisích – 9. října 2021 od 15 hod. Těšíme se na 
všechny i s jejich rodinami!
A  nezapomeňte se podívat na další články 
a obrázky z cyklu Medový rok. 
Poslední z nich sleduje Jana Meda na cestě 
zpět do vlasti.

www.sadba.org/projekt/jan-med/

Klidný start do nového školního roku 
přeje SADBA

Sledujte články a dopisy našich dobrovolní-
ků na www.adopcenablizko.cz
www.sadba.cz, www.adopcenablizko.cz

Co je nového 
na Sadbě

Září na Sadbě přináší řadu nových událos-
tí. Především jsme přivítali novou kolegyni 
Stáňu Zedníčkovou, která nastoupila místo 
Marušky Potočiarové! Věříme, že se jí u nás 
bude líbit!

Misijní tábor
V létě se podařilo uskutečnit historicky prv-
ní misijní tábor, který proběhl v Rumburku. 
Stejně jako v  opravdovém životě přinesl 
malým misionářům řadu nelehkých výzev. 
13 dětí si vyzkoušelo vytvořit svoje vlastní 
písmo, zasadit řeřichu, vyrobit vlastní pří-
střešek, koktejly a  mnoho jiného. Zlatým 

hřebem však byla příprava dětského dne, 
který si pro místní děti a vrstevníky připra-
vili sami malí misionáři. 

Výstava 
k zapůjčení

Do vnitřních prostor nabízíme k  zapůjčení 
výstavu Adopce nablízko. Prostřednictvím 
velkoformátových fotografií, dopisů dobro-
volníků, několika bannerů, propagačních 
materiálů a  čtyř aktivit se představuje ně-
kolik rozvojových zemí a práce dobrovolní-
ků v  terénu. Je vhodná zejména pro školy, 
střediska mládeže, farnosti, knihovny apod. 

V případě zájmu pište na: 
helena.janikova@sadba.org.
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DĚTEM

Stránku dětem připravila Dominika Záškodná. 

BOHOSLUŽBY A SVÁTOST SMÍŘENÍ

Pravidelné bohoslužby

Neděle 7.30, 9.00, 10.30, 18.30 eucharistická bohoslužba 
 11.00 v kapli sv. Kláry, eucharistická bohoslužba 
 16.30  v kostele Stětí sv. Jana Křtitele, Dolní Chabry,  

eucharistická bohoslužba 
Středy 17.00 eucharistická bohoslužba pro děti 
Po - So 6.15 ranní chvály 
 6.30, 18.30 eucharistická bohoslužba (v úterý večer pro mládež) 

Příležitost ke svátosti smíření… 

Ve všední dny večer se zpovídá vždy půl hodiny před mší svatou (18.00 – 18.25). 
V neděli dopoledne se zpovídá vždy půl hodiny před každou mší, 
a je-li třeba, i v jejím průběhu. 
V neděli večer se zpovídá jen před mší svatou od 17.45 (17.45 – 18.25). 

Bohoslužby ve všední dny pravidelně (mimo výjimky) slouží:

Pondělí 6.30 František Blaha 
 18.30 Josef Kopecký 
Úterý 6.30 František Blaha / Vojtěch Sivek 
 18.30 pro mládež – Václav Jiráček / Petr Boštík / Jaroslav Fogl / Jan Fojtů 
Středa  6.30  Václav Jiráček
 17.00  pro děti – František Blaha / Pavel Šimůnek (zpovídá H. Černoch)
 18.30  Jan Vývoda a Hynek Černoch 
Čtvrtek  6.30  Pavel Šimůnek 
 18.30  Josef Trochta (po mši je adorace)
Pátek  6.30  Hynek Černoch
 18.30  František Blaha  
Sobota  6.30  Josef Kopecký / Pavel Šimůnek 
 18.30  Hynek Černoch (mše svatá s nedělními texty) 
Neděle   7.30, 9.00, 10.30, 18.30 celebranti se nepravidelně střídají

28.září slavíme svátek nejznámějšího českého světce. Najdi v křížovce pojmy a jména, která 
se vážou k jeho životu.

Václava provázeli a ochraňovali dva strážní andělé. Můžeš si je vybarvit a budou chránit 
i tebe.

KNÍŽE, PATRON, ČESKÉ, ZEMĚ, BABIČKA, LUDMILA, HROZNY, VÍT, VOLBA, BOLESLAV, 
MEČ, SMRT

Vydává: Farnost sv. Terezie od Dítěte Ježíše, 
Kobyliské náměstí 1, 182 00 Praha 8, 

  farnost.kobylisy@sdb.cz 
Redakce:  D. Jaklová, F. Blaha, T. Redlich 
DTP:  Boo
Tisk:  TLAMA design

Příští číslo vyjde, dá-li Bůh, 24. října 2021.
Uzávěrka: středa 13. října 2021 ve 12.00.
Vyšel: 26. září 2021

Výrobní cena jednoho kusu cca 12,- Kč
Příspěvky posílejte na kobylistek@sdb.cz 
nebo do sakristie. 
Za obsah článku odpovídá autor, příspěvky 
nejsou stylisticky upravovány. Názory autorů 
nemusí být shodné s názory redakce.

Číslo účtu farnosti: 205391359/0800
Tel.: 283 029 141, 283 029 165
www.terezicka.cz

QR platba



sudé týdny Po 19.15 - 20.45 Hovory o Starém zákoně, katechetická m. J. Schrötter
liché týdny Út 19.20 - 21.00 Diskuse nad texty papeže Františka, katechetická m., J. Fiřt, od 12. 10.
1. út v měsíci 18.30 Velký Úterek u Terky, kostel, farní sál, od 5. 10.
3. út v měsíci 18.30 Modlitební Úterek, kostel 
1. čt v měsíci  19.30 – 22.00  Eucharistická adorace noční, kostel
každý čtvrtek 19.00 - 19.30  Eucharistická adorace, kostel
každý čtvrtek 19.30 - 21.00 Otevřené setkání nad nedělním evangeliem, on-line, živě, Beta
1. pá v měsíci 17.00  Adorace, příležitost ke svátosti smíření
soboty večer  18.30 Mše svatá s texty z následující neděle
Pomoc s úklidem kostela Pá 7.00 nebo po domluvě: 732 748 920, terezicka.cz/uklid-kostela/
Půjčování knih  https://terezicka.cz/knihovna/ , 724 803 594
 

28. út 18.30 Zahajovací Úterek u Terky, mše svatá v kostele a další program
30. čt 18.30 Chtěla bych být mámou aneb ženské peklo neplodnosti, seminář
  19.45 Úvodní večer Alfy pro tebe, pro Vás, pro každého, klub Vrtule, přihlášky

1. pá 18.30 Slavnost sv. Terezičky, karm. Jan Vianney Pavel Hanáček, žehnání růží 
1.-2. pá–so  Seminář o charismatech Ducha Svatého, P. Petrášková, přihl. do 28. 9.
3. ne 10.00-18.00 Oslava sv. Terezičky, farní zahrada a sál, setkání farnosti
  12.00 Požehnání obědů z vlastních zásob, bude gril, ohniště, pivo, limo 
  od 13.00 Nedělní terezičkovská sportovní oratoř pro rodiny s dětmi a mládež
   Nabídky aktivit do programu posílejte na farnost.kobylisy@sdb.cz
5. út 18.30 Velký Úterek u Terky, kostel, farní sál, vice info na sociálních sítích
   9.30–11.30 Dopol. seminář: Rodič není sluha, U Hrocha, přihláška
  19.30 Literární večer, Ultreia – putování do Santiaga de Compostelly, f. knihovna
7. čt 9.30 Mamky sobě: Jak se modlit za děti a vnoučata, katechetická místnost
9. so 9.00 Brigáda v Drastech, budování klášterního areálu: zolkob3@gmail.com
   Turnaj SHM ve florbalu, Uhříněves, přihlášky
10.  ne 19.30 Setkání akolytů, katechetická místnost
11. po 19.15 Setkání živého růžence, hovorna u kostela
  19.30-20.30 Večer chval se skupinou Kairos, kostel
12. út 19.15 Setkání zástupců společenství a skupin, farní sál
  9.30–11.30 Dopol. seminář: Ubrousková technika, U Hrocha, přilháška
16.  so 7.00 Farní pouť do Kladského pomezí, sraz před kostelem
18. po 17.45 Milion dětí se modlí růženec, kostel
18.–20. po–stř  Podzimní bazárek, farní sál
19. út 9.30–11.30 Dopol. seminář: Krása pohádek, U Hrocha, přihláška
  18.30 Modlitební Úterek, kostel
24. ne  Výročí posvěcení kostela, Misijní neděle
  15.00-18.00 Podzimní sportovní oratoř pro rodiny s dětmi
25.-2.11. po-út 17.00-18.00 Mimořádná příležitost ke svátosti smíření a adoraci, kostel
26. út 9.30-11.30 Dopol. seminář: Quillingová přáníčka, ozdoby do bytu, U Hrocha, přihl.
29.–31. pá–ne  Setkání ministrantů salesiánských farností,, přihláška, Salesiánské cent.

3. st 16.00 Svátost smíření pro děti, kostel
7. ne 14.30-17.00 Drakiáda pro rodiny s dětmi, Velká skála
8. po 19.15 Setkání rodičů dětí k přípravě na 1. svaté přijímání, kostel 
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